
Uw contactpersoon
S. Neeskens
AD/STG

Doorkiesnummer +31235145282
neeskenss@noord-holland.nl

27 september 2019 1|9

Advies aan Provinciale Staten

Tbv Statenvergadering d.d 30-09-2019
Commissie M&B  
Datum commissievergadering 16-09-2019 

Onderwerp:  Voordracht Provinciaal Meerjarenprogramma Infrastructuur
(PMI) 2019, 2e actualisatie

Advies commissie M&B:

De Voordracht Tweede Actualisering Provinciaal Meerjarenprogramma Infrastructuur  
(PMI) 2019-2025 als hamerstuk wordt doorgeleid naar PS van 30 september 2019

Uittreksel van het concept-verslag M&B 16-09-2019:

4a. Voordracht Provinciaal Meerjarenprogramma Infrastructuur (PMI) 2019, 2e actualisatie

Eerder deze avond was er een korte ambtelijke toelichting. Normaliter wordt geen inhoudelijke toelichting 
gegeven vlak voor een commissievergadering. Vanwege het zomerreces lukte dat niet anders. Het is 
gebruikelijk dat er wat meer tijd tussen zit.

Mevrouw Kuiper (CDA) heeft een vraag over de bereikbaarheid van Den Helder. Voor de korte termijn 
maatregelen wordt een financieringsvoorstel voorbereid. Voor de maatregelen wordt een krediet van 1,47 
miljoen euro aangevraagd. Klopt het dat dit bedrag niet in het PMI is opgenomen en dat voornoemde 
kredietaanvraag nog komt? Voor de lange termijn bereikbaarheid is een rapport uitgebracht. Daarbij wordt 
aangegeven dat de vervolgstappen worden overgelaten aan de nieuwe coalitie. Kan een tipje van de sluier 
worden opgelicht?

Voor de vervanging en opwaardering van de brug in Ouderkerk wordt een kredietverhoging van 2,5 miljoen 
euro gevraagd. De start van het werk is uitgesteld, omdat er geen alternatief is voor het verkeer op de 
Amsteldijk Noord. Hoelang duurt de opschorting? Wat zijn de financiële en verkeerstechnische gevolgen? Hoe 
wordt hierover gecommuniceerd met de omgeving?

Mevrouw Alberts (SP) constateert dat het moeilijk wordt om nieuwe wegen aan te leggen. Hoe gaat het nieuwe 
college met projecten als A8/A9 en de weg door de Bollenstreek om? Een uitspraak van de Raad van State 
zette een streep door het project A9/afslag Heiloo. Wat de SP betreft gaan drie voornoemde projecten niet 
door zoals gepland. 
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De SP vraagt al zo lang om dubbelspoor naar Den Helder. Laat de gedeputeerde hierover in overleg gaan met 
ProRail. Er moet niet in wegen, maar in spoor worden gedacht. In Den Helder zijn ontwikkelingen gaande die 
met de Duurzaamheidsagenda te maken hebben. Bij die ontwikkelingen is een ander slag mensen betrokken. 
Die mensen reizen bij voorkeur per trein.

Het is altijd jammer om te zien dat kredietverhogingen plaatsvinden. Dachten die aannemers destijds na 
inschrijving voor het laagste bedrag dat zij na de gunning wel konden gaan mekkeren dat ze het niet kunnen 
betalen? Aannemers lijken er misbruik van te maken. De provincie moet dan financieel bij passen. Een project 
zou niet automatisch aan de laagste inschrijver moeten worden gegund. 

Bij interruptie vraagt mevrouw Van Meerten (VVD) of het niet beter is om te kijken naar wat wel mogelijk is, 
voordat er een streep door een project wordt gezet. De VVD verwacht dat er voor de A8/A9 ook nog andere 
mogelijkheden zijn. Het is goed die eerst te onderzoeken.

Mevrouw Alberts (SP) antwoordt dat door die manier van denken uiteindelijk het Programma Aanpak Stikstof 
(PAS) kwam. De Raad van State gaf aan waarom de afslag niet kan. Het gaat toch te ver als een college van 
Heiloo dat met voeten wil treden?

Mevrouw Van Meerten vindt het gebruik van woorden als ‘gesjoemel’ en ‘misbruik door aannemers’ door 
mevrouw Alberts te ver gaan. Een Statenlid moet voorzichtig zijn met het doen van dergelijke uitspraken.

Mevrouw Alberts (SP) is de redelijkheid zelve, maar er komt een moment dat de fluwelen handschoenen 
uitgaan.

De heer Steeman (D66) constateert dat het PMI vooral een financieel stuk is. In deze tweede actualisatie zit 
een haak naar nieuw beleid en een eerste doorvertaling van het coalitieakkoord. D66 is daar blij mee. Het is 
goed om te zien hoe wordt omgegaan met de verhoogde inzet op fietsmobiliteit. D66 hoopt dat snel tot 
uitvoering kan worden gekomen. Het is goed om te vernemen dat er een onderdoorgang komt voor fietsers 
bij de Cruquiusbrug.  

Het stuk lijkt inmiddels al deels achterhaald door de jurisprudentie omtrent de PAS. De aansluiting A9 kan 
wat D66 de prullenbak in. Die uitspraken gaan ook gevolgen hebben voor nieuwe en onderhoudsprojecten. 
Wat is de inschatting van de feitelijke en financiële gevolgen van de PAS uitspraken op het PMI en PMO? In 
hoeverre vraagt dat om een aanpassing van deze actualisatie?

Hoe wordt omgegaan met risicopreventie vooraf? Hoe worden projecten beheersbaar gehouden?

Mevrouw Van der Waart (GL) had als nieuw Statenlid moeite met het beoordelen van de inhoud van het PMI. 
De technische briefing heeft zeker verheldering gegeven. 

De provincie gaat gebiedsgericht werken. Waar is de samenhang met de bereikbaarheidsopgave? Den Helder 
komt meerdere keren terug in de projectenlijst. Ook daar zoekt mevrouw Van der Waart de samenhang. Zij 
ziet oplossingen in dubbelspoor. Op enig moment moet gebiedsgericht worden gekeken naar een betere 
bereikbaarheid. Het is goed om Den Helder maar ook andere gebieden in samenhang te beschouwen. GL 
verwacht dan ook veel van de gebiedsgerichte benadering. Deze benadering laat zich vertalen in 
programma’s en projecten in samenwerking, die uiteindelijk vertaald worden in de PMI-/PMO-cyclus. 
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Afspraken uit het coalitieakkoord zijn nog niet alle verwerkt. Is dat pas helder in 2020, of valt nog een 
tussentijdse actualisatie te verwachten? Dat geldt ook voor de effecten die het besluit van de PAS heeft. De 
afslag bij Heiloo kan vooralsnog niet doorgaan. Wordt dit in de volgende versie van het PMI verwerkt?  Wat 
betekent dit besluit voor de fietsverbinding?

Mevrouw Van der Waart ziet verschuivingen tussen PMI en PMO, uitbreiding van de scope, de toevoeging van 
fietsprojecten. GL is heel blij met die focus op fietsknelpunten. Verder zijn er afwaarderingen en tegenvallers. 
Dit lijkt allemaal legitiem en zelfs onvermijdelijk. Bij het project N244 heeft een tariefsverhoging 
plaatsgevonden. Betreft dit een reguliere indexering? Een bedrag van 3 miljoen euro wordt afgeraamd bij het 
project N244. Het kasritme hield al rekening met 2,4 miljoen euro afroming. Waar blijft dat bedrag van 
600.000 euro?

De heer Klein (CU) sluit zich aan bij de suggestie om goed na te denken over het vormgeven aan mobiliteit en 
waar de focus moet liggen. Het PMI is daarvoor niet het juiste instrument. Voor onvermijdelijke projecten 
moet nu uiteindelijk 12,8 en 14,8 miljoen krediet worden gegeven. Hoe kan het dat zulke grote bedragen 
extra nodig zijn voor projecten die al in gang zijn gezet, terwijl er geen principiële keuze over is gemaakt. 
Het project Cruquius brug gaat van 4,4 naar 9,8 miljoen euro. Dat is meer dan een verdubbeling. Als reden 
wordt de machinerichtlijn genoemd. 

De heer Klein heeft geen enkel gevoel bij wat 5 miljoen euro extra wel of niet is. De provincie geeft ieder jaar 
200 miljoen euro uit aan infrastructuur. Er zou veel meer zicht moeten zijn op wat de permanente lasten zijn 
van projecten en meer moeten worden gestuurd op de kapitaallasten in plaats van op individuele kredieten. 
Het college investeert enthousiast in spoorverbindingen. Het verbaast de heer Klein dat het PMI daarvoor nog 
niet het juiste instrument is om daarop te sturen, want er staan geen spoorprojecten in het PMI. Worden 
spoorprojecten opgenomen in het PMI, zoals de spoorverdubbeling Den Helder. De CU is daarvan een groot 
voorstander. Dit is een tussenbesluit. In het overzicht van het PMI zijn toch nieuwe projecten en 
verschuivingen aan de orde. Beslissen Provinciale Staten met het vaststellen van het PMI ook over het naar een 
volgende fase brengen van projecten? Project 20 HOV Haarlemmermeer: Gemeente Haarlemmermeer heeft 
gevraagd of de provincie de kunstwerken in beheer en onderhoud wil nemen? Op welke gronden wordt dit 
verzoek gedaan? Is het kansrijk? Is er beleid voor de overname van projecten van gemeenten?

Mevrouw Abdi (PvdA) heeft een vraag over de vertraging van de Leeghwaterbrug. In hoeverre kunnen kosten 
worden geclaimd door de opdrachtnemer bij de provincie? De provincie heeft de opdrachtnemer ondersteund 
om de bouw weer op gang te laten komen. In hoeverre is het gebruikelijk dat de provincie daarbij opdraait 
voor extra kosten?  Gedacht wordt aan een manier van werken waarbij het PMI en PMO meer kunnen 
samenlopen. Provinciale Staten kunnen dan inhoudelijk meer meedenken. De PvdA is daar blij mee. Nu blijkt 
dat Provinciale Staten pas aan zet zijn in Fase C. Is het mogelijk om Provinciale Staten in een eerder stadium 
mee te nemen?

Mevrouw Van Meerten (VVD) spreekt van een helder stuk. Daarnaast was er goede uitleg voorafgaand aan 
deze commissievergadering. De zorg van de VVD is het grote verschil tussen begrootte en daadwerkelijke 
kosten. Het gaat daarbij soms om ettelijke miljoenen euro’s. Hoe valt dit verschil te verklaren? Hoe verloopt 
het aanbestedingsproces van Provincie Noord-Holland? Wordt gegund op basis van laagste prijs, of wordt ook 
geselecteerd op prijs en kwaliteit? De VVD volgt de ontwikkelingen rond de Leeghwaterbrug op de voet en 
stelde eerder vragen. Het is vervelend dat de beantwoording erg lang op zich lieten wachten. Provinciale 
Staten zouden ook eerder dan de pers geïnformeerd moeten worden. Wat is de garantie dat de 
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ingebruikname van de brug in maart 2020 plaatsvindt? Hoe worden risico’s beheerst? Is rekening gehouden 
met de vorstperiode? Opdrachtnemer gaat de extra kosten door de vertraging bij de provincie claimen. Dat is 
toch de omgekeerde wereld? Het evalueren van het proces is een goed idee, ook in verband met toekomstige 
projecten. Hoe kunnen Provinciale Staten beter zicht krijgen op miljoenen euro’s die worden bij geraamd? De 
VVD pleitte altijd om de aanvullende werkzaamheden aan de N244 achter elkaar te plannen, dus eerst de 
brug en dan de werkzaamheden aan de N244. Dat wordt nu gelijktijdig en dat is begrijpelijk. Wat de VVD 
betreft is het goed dat het werk in de herfstvakantie wordt uitgevoerd. Stel dat door onvoorziene 
omstandigheden het werk in de herfstvakantie niet door kan gaan,  is er dan een plan B?

De heer Hollebeek (PvdD) constateert dat het meeste is gezegd. Opvallend is dat in het overzicht van 
projecten geen kolom is opgenomen, waaruit af te leiden valt hoeveel geld met een project gemoeid is. Dan 
valt eenvoudig te achterhalen waar eventuele kredietwijzigingen zich voordeden. Het verbaast spreker dat er 
in de voordracht sprake is van het gegeven dat kredietaanvragen onvermijdelijk worden geacht, met name 
omdat het aanvullingen zijn op projecten die reeds in uitvoering zijn. Dit is de heer Hollebeek niet duidelijk. 
Hoe zo onvermijdelijk? Het lijkt nu of van studiefase automatisch wordt doorgeschakeld en dat er als 
vanzelfsprekend financiële middelen vrijkomen. Een aanvullende sessie, zoals door de voorzitter voorgesteld 
lijkt de PvdD dan ook zinvol. Uit extra investeringen komt doorgaans ook extra onderhoud voort, dus een 
verhoging van de kosten. In de besluitvorming lijkt dit niet te worden meegenomen. Klopt dit? De PvdD zou 
graag zien dat fietsinfrastructuur voortaan als een aparte categorie behandeld wordt in dergelijke 
documenten. Tot op heden wordt fietsinfrastructuur aan N-wegen gekoppeld. De PvdD mist ook de 
spoorprojecten. Over het project HOV West Tangent Haarlemmermeer vraagt de PvdD zich af waarom er 
tussen station Amsterdam Sloterdijk en Schiphol Plaza een bus rijdt. Daar rijdt zeer frequent een trein. Is er 
elders in de provincie geen hogere significantie voor HOV? Hebben projecten, die door het PAS geraakt 
worden, invloed op het PMI en daarmee de begroting? Vanuit Den Helder komt steeds vaker het signaal dat 
men op zoek is naar bredere infrastructuur. Men vindt dat bereikbaarheidsoplossingen niet alleen moeten 
worden gezocht in asfalt. Voor het autoverkeer naar Texel werden goede oplossingen aangedragen. Mensen 
die kort verblijven op Texel, zouden bijvoorbeeld hun auto buiten Den Helder kunnen parkeren.

De heer Deen (PVV) vindt het aantrekkelijk om in te gaan op de vele projecten in het PMI, maar hij beperkt 
zich tot de vraag in de voordracht. De PVV was in het verleden kritisch op infraprojecten, zoals HOV ’t Gooi, 
Westfrisiaweg, Duinpolderweg etc. Deze projecten komen niet voor in het voorliggende besluit. Dus daar zal 
de fractie het verder niet over hebben. De PVV heeft geen bezwaar tegen de voorliggende wijzigingen. De 
fractie kan instemmen met de voordracht. 

Bij aanbestedingen gaat het niet altijd goed. De PVV sluit zich aan bij de vraag van de CU en VVD. Ook de PVV 
stelde hierover in het verleden vele vragen. Het beantwoorden van vragen mag niet leiden tot vertraging van 
projecten.

De heer Dessing (FvD) zegt dat FvD kan instemmen met de voordracht. De fractie ziet de onvermijdelijkheid 
van deze investeringen. Voor nieuwe Statenleden is het PMI nog lastige materie. Met de heer Klein is de heer 
Dessing het eens dat er sprake is van behoorlijke budgetverhogingen. Welke invloed heeft het PAS? Wat is het 
totaalbedrag als het PAS van invloed is op deze projecten? 

Gedeputeerde Tekin gaf al eerder aan dat hij samen met de commissie wil kijken hoe in de toekomst met het 
PMI en PMO wordt omgegaan. Bij voorkeur leidt het tot één stuk, waarbij de Investeringsstrategie 2014 een 
rol gaat spelen. De gedeputeerde hoopt dat het lukt om het gezamenlijke traject volgend jaar te hebben 
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afgerond. Zoals mevrouw Abdi terecht opmerkte zijn Provinciale Staten bij sommige fases niet betrokken. De 
vraag hoe dit anders kan worden aangevlogen en andere vragen worden meegenomen in die discussie. Een 
voorbeeld is het project Duinpolderweg: in Provincie Zuid-Holland namen Provinciale Staten daarover een 
besluit en in Provincie Noord-Holland namen Gedeputeerde Staten het besluit. Hierin zie we een andere 
verhouding tot elkaar. Die verhouding is niet goed als de ene provincie door Provinciale Staten een besluit 
laat nemen over een provinciale weg en de andere provincie door Gedeputeerde Staten. Het gaat over 
draagvlak en over een andere discussie. De gedeputeerde vraagt hem wat tijd te gunnen om de cyclus, die 
hoort bij Mobiliteit, rond te maken. De gedeputeerde stelt voor om de gestelde technische vragen schriftelijk 
af te doen. Beantwoording komt ruim voor de Statenvergadering van 30 september 2019.

Door het CDA werd terecht opgemerkt dat met deze tweede actualisatie, voor wat in het coalitieakkoord 
staat, tijd werd gekocht, met name voor wat betreft de bereikbaarheid van Den Helder. Het is nog te 
prematuur om nu meer te kunnen vertellen over Den Helder. Binnenkort volgt nadere informatie over de 
werkprogramma’s van de gedeputeerden naar aanleiding van het coalitieprogramma. In die cyclus wil de 
gedeputeerde de projecten van Den Helder meenemen. De gedeputeerde zegt toe dat als het probleem in Den 
Helder nijpend wordt en het te lang gaat duren dan gaat de gedeputeerde Provinciale Staten mogelijk lastig 
vallen met een derde actualisatie. Dat heeft niet zijn voorkeur, maar dan is duidelijk hoe de gedeputeerde, 
bestuurlijk gezien, staat tegenover het verhaal van 1,47 miljoen euro en hoeveel waarde de gedeputeerde 
daaraan hecht.  Dit wordt ook teruggekoppeld richting Den Helder.

In het bedrag van 7,5 miljoen euro voor Ouderkerk zijn de nieuwe uitdagingen nog niet meegenomen. De 
gedeputeerde geeft een winstwaarschuwing mee. Als niet snel tot een vergelijk kan worden gekomen met de 
omgeving dan kan dat de nodige financiële gevolgen hebben. Het werk blijft langer op de plank liggen en er 
moeten bijzondere ingrepen worden gedaan voor omleidingsroutes. De gedeputeerde heeft de stille hoop dat 
tot een vergelijk kan worden gekomen, maar die zekerheid heeft hij niet. Bij Den Helder speelt ook de 
problematiek van auto’s naar Texel. Het bedrag van 1,47 miljoen euro heeft daarmee een relatie. 

Over de A8/A9 en duinpolderweg volgt op een later moment informatie vanuit het college van Gedeputeerde 
Staten. Over het algemeen kan de gedeputeerde over het PAS zeggen dat het bewegende panelen zijn. Een 
commissie kijkt er diepgravend naar. Het Kabinet is met een tussentijds voorstel gekomen voor de wat 
kleinere projecten, maar de gedeputeerde kan het veld nog niet overzien, voor wat betreft de gevolgen. De 
gedeputeerde vraagt om geduld te hebben. In de stukken wordt een winstwaarschuwing gegeven. 
Dubbelspoor Den Helder is een mooie suggestie. Er zou ook kunnen worden gedacht aan een hogere 
frequentie, ook al is het enkel spoor.  Er wordt gewerkt aan een oplossing. 

Bij interruptie vraagt de heer Steeman (D66) over dubbelspoor tussen Alkmaar en Den Helder of er dan nog 
middelen zijn voor het oplossen van knelpunten in of nabij Den Helder. Hoe verhoudt zich dat?

Gedeputeerde Tekin wil uitgaan van uitdagingen en niet altijd de letterlijke tekst van iets overnemen. Als het 
op een andere manier kan dan dubbelspoor dan geniet dat de voorkeur. Anders betekent sneller. Er heerst 
geen taboe op spoormaatregelen. Laat dat duidelijk zijn. 

Door mevrouw Alberts en anderen werden opmerkingen gemaakt over aannemers. Ieder project is uniek. Aan 
scopewijzigingen is de provincie zelf ook debet. Bij ieder project is er wel iets aan de hand dat niet 1 op 1 kan 
worden vertaald. De provincie moet daar als opdrachtgever wel heel scherp op zijn. Uitgangspunt moet niet 
‘de laagste aanbieding’, maar kwaliteit/prijs zijn. Ook de toekomst blijft het wat de gedeputeerde betreft een 
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kwestie van kwaliteit/prijs. De gedeputeerde ziet wel een behoefte in deze commissie om mee genomen te 
worden in de omgang met gebiedscontracten en aanbestedingen. Te denken valt aan een technische briefing. 
Het is verstandig om daar niet al te lang mee te wachten.

Bij interruptie vraagt mevrouw Van Meerten (VV)of in de technische briefing nader kan worden ingegaan op de 
vraag waar Gedeputeerde Staten over gaan en waarover Provinciale Staten en of dat voldoende is voor 
Provinciale Staten om hun controlerende taak uit te oefenen.

Gedeputeerde Tekin is daar zeker toe bereid

De voorzitter merkt op dat dit samen met de griffie zal worden opgepakt.

Bij interruptie merkt de heer Klein (CU) op dat hij zich vier jaar lang ergerde over de manier waarop wordt 
omgegaan met OV-concessies. Ook in dat kader zou de betrokkenheid van Provinciale Staten moeten worden 
meegenomen.

Gedeputeerde Tekin constateert dat het verzoek van de heer Klein nu in de notulen staat.

Het PMI komt voorlopig niet terug. Het wachten is op de actualisatie in relatie met het coalitie programma. De 
verwachting is dat dit over enkele maanden het geval zal zijn. Het PMO komt al snel. 

Op de technische vraag over het afromen van 6 ton volgt een schriftelijk antwoord. 

De Machinerichtlijn is een rode draad in de stukken. Rijkswaterstaat heeft de richtlijn vertaald naar 2017 en 
2018. Een aantal projecten was toen al in gang gezet. Daarop moest worden geacteerd. De kosten verhoging 
van de Cruquius brug heeft te maken met een scopewijziging en niet alleen met de machinerichtlijn. Bij veel 
projecten spelen meerdere zaken dan alleen de Machinerichtlijn.

Op de vraag over het overnemen van kunstwerken volgt een schriftelijk antwoord. 

Hoe te communiceren over de portefeuille Mobiliteit: bij het project Leeghwaterbrug is gekozen voor een 
nieuwsbrief. De gedeputeerde gaat met de commissievoorzitter bespreken of dat de geëigende weg is. De 
gedeputeerde denkt na over het actief onder de aandacht brengen van informatie.  Vanuit de provincie wordt 
bij projecten steeds actiever met de omgeving omgegaan. De organisatie is opgedragen om aan de voorkant 
heel open en transparant in te zijn als er iets wijzigt aan een project. De omgeving is diffuus. De omgeving 
betreft naast buurtbewoners ook andere partners, zoals wethouders, gemeenteraden of een VRA. Voor deze 
manier van communiceren is gekozen bij de Leeghwaterbrug. Binnenkort gaat de gedeputeerde daar samen 
met de aannemer, de wethouder en ondernemers in gesprek om te bespreken wat hen bezighoudt. Het is 
vervelend, maar er komt een winterperiode aan. Daar zit het project niet op te wachten, maar de 
gedeputeerde kan het niet anders maken dan dat het is. Statenleden zijn overigens van harte uitgenodigd bij 
voornoemd gesprek. De gedeputeerde praat in het openbaar niet over het geschil met de aannemer. Vanuit 
alle partijen is hard gewerkt aan een realistische planning. Alle aandacht moest naar het hervatten van de 
werkzaamheden. Wat is robuust en gegarandeerd? De winterperiode is zoveel mogelijk meegenomen. Als het 
een zeer strenge winter weet dan weet de gedeputeerde ook niet wat er gaat gebeuren met het project, maar 
er is wel degelijk rekening gehouden met winterweer. Het uitgangspunt is nog steeds dat een oplevering in 
maart 2020 haalbaar is. Over de N244 moest de gedeputeerde ook een moeilijke beslissing nemen met name 
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over de veiligheid. Moeten capriolen worden uitgehaald als het een strenge winter wordt? Hoe moet dat 
worden afgezet tegen de werkzaamheden aan de Leeghwaterbrug in de herfstperiode. Als minimumeis stelde 
de gedeputeerde dat heel breed wordt gecommuniceerd. De omgeving moet duidelijk weten dat het werk in 
de herfstvakantie wordt opgepakt. De aannemer is voornemens 24/7 door te werken om het werk in de 
herfstvakantie af te krijgen. De gedeputeerde gaat ervan uit dat het ook zo gaat gebeuren. 

Op de suggestie van de heer Hollebeek over kolommen et cetera komt de gedeputeerde in een later stadium 
terug. Aan fiets, spoor en duurzaamheid zal een plek worden gegeven. De bus van Amsterdam Sloterdijk naar 
Schiphol Plaza zit altijd vol. De bus wordt zeer goed gebruikt en gaat niet alleen via de spoorroute, maar ook 
de wijken in. 

De heer Deen riep op om zaken niet te vertragen. Vertraging houdt ook verband met externe factoren zoals 
het PAS. Daarop heeft de provincie geen invloed.

Bij interruptie vraagt de heer Dessing (FvD) in hoeverre Gedeputeerde Staten met het Rijk in contact zijn over 
PAS. Er mag niet op elkaar worden gewacht of tot het moment dat het Rijk naar de provincie komt.

Gedeputeerde Tekin vertelt zijn collega gedeputeerde Rommel in de kerndelegatie zit die het gesprek met het 
Rijk voert. Gedeputeerde Tekin zal vanuit zijn verantwoordelijkheid in het PO MIRT hieraan aandacht 
besteden. Binnen afzienbare tijd moet perspectief worden verkregen. Het gaat vaak om woningbouw, maar 
daarbij horen ook bereikbaarheid, mobiliteit, fietsinfrastructuur et cetera.  Zodra er meer bekend is zullen de 
gevolgen financieel in kaart moeten worden gebracht. Als de gedeputeerde onvoldoende middelen heeft kan 
hij niet door. 

Bij interruptie merkt mevrouw Kuiper op dat de gedeputeerde tijd is gegund. Haar is duidelijk dat de 
Bereikbaarheid van de Kop hoge prioriteit heeft. Ook voor korte termijn maatregelen is aandacht. Mevrouw 
Kuiper hoopt dat partijen er inzake de brug bij Ouderkerk aan de Amstel snel met elkaar uitkomen.

Bij interruptie zegt de heer Klein (CU) naar aanleiding van de schriftelijke vragen over het spoor dat hij het op 
prijs had gesteld als Provinciale Staten eerder waren geïnformeerd, zodat hij de vragen niet had hoeven te 
stellen. Het feit dat de heer Klein in de krant moet lezen dat de provincie 2,3 miljoen euro investeert, terwijl 
er nog nooit over gesproken is, noch dat er ooit eerder een spoorinvestering is geweest, dat roept de nodige 
ergernis op. 

Tweede termijn: 

De heer Deen (PVV) is blij dat de gedeputeerde de besluitvorming over de duinpolderweg ook merkwaardig 
vond, namelijk door Provinciale Staten in Zuid-Holland en door Gedeputeerde Staten in Noord-Holland. De 
PVV bevroeg gedeputeerde Post daar destijds tot in den treure over. Zij dacht er namelijk heel anders over. 
Het komt de discussie straks over het dossier ten goede. De beslissingsbevoegdheid ligt dan weer waar die 
hoort te liggen.
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Mevrouw Van Meerten (VVD) hoopt dat Provinciale Staten de vinger op de goede plek kunnen leggen, als het 
gaat om de controle en de middelen die de Statenleden daartoe hebben. De VVD zal de vinger aan de pols 
houden bij projecten als A8/A9. Voortgang moet er blijven. Mevrouw Meertens is blij met de toezegging dat 
de gedeputeerde met de wethouder van Laren zal spreken over de oversteekplaat in Laren. De kwestie loopt 
al jaren. Veiligheid staat voorop bij de VVD.

Mevrouw Abdi (PvdA) snapt dat er meer tijd nodig is om goed ingewerkt te zijn op dit dossier. De PvdA heeft 
er alle vertrouwen in dat in dit dossier goede stappen gezet zullen worden. De PvdA denkt graag mee met de 
gedeputeerde.

De heer Steeman (D66) sluit zich aan bij het uitgesproken vertrouwen richting de gedeputeerde. De 
commissie gaat interessante sessies tegemoet, waarin open eindjes verder kunnen worden uitgeplozen. Iets 
wat onderbelicht is gebleven en wat in het vervolg aandacht moet krijgen is de positie van de provincie in het 
maatschappelijk speelveld en de druk die ligt op participatie en vertrouwen in de overheid. Gezien de 
betrokkenheid van burgers bij eerdere besluitvorming, zijn er nog stappen te zetten om als provincie een 
betere positie in te nemen in het speelveld.

Mevrouw Van der Waart (GL) is blij met de toezegging om samen te kijken naar opgaven waar de provincie 
voor staat en hoe die worden ingericht. Persoonlijk merkt mevrouw Van der Waart dat het lastig is om de 
controlerende taak als Statenlid uit te voeren. Het is fijn dat Provinciale Staten meer aan de voorkant worden 
meegenomen. Zij kunnen meer te sturen. Mevrouw Van der Waart stelt voor om het INHI ook in dat traject 
mee te nemen. 

De heer Klein (CU) bedankt de gedeputeerde voor zijn beantwoording en de bereidheid om met de commissie 
te denken over een gewijzigde aansturing van projecten. 

De voorzitter vat samen dat de gedeputeerde heeft toegezegd dat openstaande vragen ruim voor de 
Statenvergadering van 30 september schriftelijk worden beantwoord. Het voorstel is gedaan om technische 
briefings te organiseren met betrekking tot gebiedscontracten, aanbestedingen en OV-concessies. Samen 
met het ambtelijk apparaat, de griffie en de agendacommissie wordt gekeken naar een goede planning. De 
gedeputeerde heeft aangegeven om te kijken naar de juiste manier van communiceren, waar het gaat om 
mobiliteit. 

Gedeputeerde Tekin wil nog twee opmerkingen maken. Richting de heer Deen merkt hij op dat hij geen 
waardeoordeel gaf, maar constateerde dat in Zuid-Holland besluitvorming over de duinpolderweg in 
Provinciale Staten plaatsvond, anders dan in Noord-Holland. Het was geen waardeoordeel over de juiste 
route. De gedeputeerde is bereid om bij ‘de buren’ te gaan kijken hoe zij het doen. 

Het college van Gedeputeerde Staten schreef een brief over de Bereikbaarheid Zuid Kennemerland, Het was 
niet de bedoeling om het via de pers naar buiten te laten komen. Het college was verbaasd dat het zo is 
gebeurd. Vlak na het overleg heeft het nieuws de pers bereikt. Afspraken waren echt anders. Over lekken 
naar de pers merkt de gedeputeerde op dat het toch nooit bekend zal worden wie het was. De afspraak was 
dat er tijd zou zijn voor het informeren van de individuele achterbannen. Er zitten namelijk meerdere partijen 
aan tafel. Inmiddels was er al heel veel in de pers geschreven. De gedeputeerde hoorde een bedrag noemen 
dat bezijden de waarheid is. De gedeputeerde komt erop terug in de beantwoording van schriftelijke vragen. 
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De gedeputeerde had een heel andere route in gedachte bij het communiceren van de Statenleden over het 
voorgenomen besluit.

De voorzitter concludeert dat de voordracht als hamerstuk kan worden doorgeleid naar Provinciale Staten.


